
Referat fra internat d. 3.-4. maj 2021 

Mødeleder: Lene Kingo 

Referent: Johanna Bauenmand 

Deltagere: Lone Clemmensen, Lene Kingo, Allan Østergaard, Gitte Storm Henriksen, Susanne Mortensen, 

Anne-Sophie Askjær, Pia Ewe Jensen 

1. Orientering om typer og omfang af personsager og medlemshenvendelser.  

Thomas og Lone orienterede om de henvendelser, der har været i årets løb. Der har især været 

corona-sager, mange pensionssamtaler og sociale sager. Der har været en del problematik vedr. 

ansættelse i tidsbegrænsede stillinger på baggrund af arbejdet med mangfoldige læringsmiljøer. Og 

problemstillinger vedr. ledere på visse skoler. 

2. Gennemgang og revision af kontorhåndbogen 

Johanna gennemgik kort kontorhåndbogens indhold. Noget af indholdet skal opdateres. Det meste 

ligger også digitalt i Docunote. Nye styrelsesmedlemmer får det mest relevante indhold i særskilt 

mappe ved tiltræden. 

3. Gennemgang af abonnementer 

Kredsens abonnementer blev fremlagt. Det blev besluttet at opsige Plusbog. Det skal undersøges, 

om Folkeskoleloven er kommet i en onlineudgave. Det blev foreslået at tilmelde sig Asterisk, som er 

gratis. 

4. Planlægning af næste arbejdsårs indsatsområder og strategier 

a. Implementering af A20.  

b. Involvering af lærerne i forhold til den pædagogiske udvikling af skolen. 

c. Udarbejdelse af kursusmateriale vedr. arbejdspladsernes budgetter og øvrige 

ressourceforhold. 

d. Kommunikation: Udvikling af nyhedsbrev fra kreds/skoler/forvaltninger. Dialogmøder. 

e. FH-samarbejdet. 

f. Kommunalvalget i efteråret 2021. 

g. Afledte effekter af corona.  

h. Stigende problemer i indskolingen. 

i. Læreruddannelsen. 

 

5. Gruppearbejde 

Der blev arbejdet i grupper omkring følgende områder: 

A. Ideer og indspark til indhold og øvelser til kursusmateriale vedr. arbejdet med skolernes og 

arbejdspladsernes budgetter og øvrige ressourceforhold. 

B. Ideer og indspark FH-samarbejdet. 

C. Ideer og indspark til indhold og udvikling af en form for NYT fra kreds/skoler/forvaltninger 

D. Ideer og indspark til Kommunalvalget i efteråret 2021. 

 



6. Regnskab/budget 

Pia gennemgik regnskabet. Der har ikke været udsving i forhold til budgettet. De indefrosne 

feriepenge er blevet indbetalt til feriefonden. Vi afbestiller abonnement til Zoom.  

Særlig Fond: I stedet for at ansætte en havemand blev det besluttet at lave en 

stenbundsbeplantning langs kredskontoret og beplante indkørslerne med lave planter i 

overensstemmelse med Svendborg Kommunes indsats omkring biodiversitet i kommunen. Det blev 

besluttet at indkøbe insektboer fra Butik Unik. Kredsen gennemfører en arbejdsmandag til 

havearbejde inden sommerferien.  

7. Opfølgning på internat 2020 

Grundet corona, har det været vanskeligt at gennemføre de opgaver, der blev besluttet på sidste 

internat, da alle møder stort set har været virtuelle. Men kredsen har arbejdet konstruktivt og der 

er blevet taget ansvar for at påtage sig og udføre opgaver, corona-betingelserne taget i betragtning. 

Der er blevet uddelegeret flere opgaver. Pia og Susanne skal i fællesskab kigge på MED-systemet. 

Kredsen skal i højere grad bruge husets rum til arbejde i grupperne, så øvrige styrelsesmedlemmer 

og ansatte ikke forstyrres. Lene foreslog, at kredsen i større grad deltager i Faglig Klub-møder på 

arbejdspladserne.  

Der er indkaldt til valg af kontaktperson på Skrøbelev, men ingen stillede op. Da der nu er 5 ansatte 

på Skrøbelev (en med delt tjeneste), kan der vælges en TR.  

 

8. Evaluering af forretningsordenen for kredsstyrelsen i Øhavets Lærerkreds samt opfølgning på 

afvikling og indsatser i dette arbejdsår  

Hvert ansvarsområde skal mødes en gang om måneden og den ansvarlige for området udarbejder 

dagsorden, leder møderne og udarbejder forslag til styrelsen. Den ansvarlige orienterer på 

styrelsesmøderne om igangværende indsatser og udarbejder relevante indlæg til nyhedsbrevet, 

hjemmeside, facebook. Man kan bruge DLFInSite til arbejdsforum for arbejdsgrupperne. DLFInSite 

skal også i højere grad bruges til at kommunikere med TR/AMR. Nyhedsbrevet fungerer rigtigt godt. 

Kredsen skal blive bedre til at skrive politiske kommentarer på facebook. 

 

Indsatsområder besluttet på sidste års internat 

Udfordringer i skolernes pædagogiske udvikling: Dette er blevet igangsat under 

arbejdstidsforhandlingerne. Udfordringerne er der, men det kan være svært at få et overblik over 

det, når man ikke kan mødes og komme ud på skolerne. Kredsen skal tage fat i samarbejdet mellem 

pædagoger og lærer. Mellemformer dukker op. Kredsen skal i dialog med andre omkring det.  

 

Evalueringsformerne (nationale tests). 

 

Opfølgning på eftervirkninger efter corona på lærere og elever. 

 

Arbejdstidsaftaler: Der er indgået arbejdstidsaftale i Svendborg. Der er pt. forhandlinger med Ærø, 

som er godt i gang med mulighed for en aftale med tal på alle opgaver. På Langeland forhandles 

der stadig. Der er møde mandag d. 10/5 2021 for med forvaltning, skoleledere og TR. 

 



Generelt: Ressourcer til området, antallet af lektioner til eleverne: På Langeland er der ingen 

ressourcer. Der er samlæsning på mange klassetrin. Ingen vikarer. Som følge heraf er der svære 

arbejdsvilkår. Kredsen skal gøre politikerne opmærksomme på, hvordan det hele hænger sammen. 

Langeland skal tages op som et punkt på et arbejdsstyrelsesmøde. Der skal øget fokus på inklusion 

på Langeland og på Ærø. 

 

Kortere skoledag har været positivt for arbejdsmiljøet og for eleverne. 

 

FH: Det er stadig uvist, om FH er partipolitisk (gamle LO-folk). Grundet, at kredsen dækker 3 

kommuner, er arbejdsbelastningen væsentlig større end kredse, der kun har én kommune, hvilket 

er blevet påpeget overfor DLF. Det skal konkretiseres, hvad medlemmerne får ud af, at kredsen er 

med, og hvad de får ud af, hvis den ikke er med. Thomas er indstillet til en KU bestyrelsespost i 

bestyrelsen for ungdomsskolen. Lene er blevet næstformand i KU. 

 

Evaluering af styrelsens arbejdsform 

Corona har gjort det vanskeligt at få en normal arbejdsdag på kredskontoret. Kredsen skal blive 

bedre til ikke at afbryde hinanden og spørge ind til, om det er OK at blive afbrudt. Allan foreslog et 

uformelt møde for at tage toppen af smaltalken. Pauser er ikke blevet afholdt. Det skal der ændres 

på, så den uformelle snak kan foregå under pauserne. Der skal ikke nødvendigvis tages hånd om 

alle henvendelser med det samme.  

 

Evaluering af de fordelte ansvarsområder 

Alle styrelsesmedlemmer har understøttet det daglige arbejde i kredsen.  

Det har dog knebet med at arbejde med de politiske dagsordner, som kommer fra DLF. Der 

kommer rigtig meget fra DLF og der er flere ting, er der ikke fulgt op på, bl.a. undersøgelser, 

pædagogiske forhold, kommunikationspolitik. Alle skal prioritere at læse inden for sit område og 

tage det op i arbejdsgruppen og efterfølgende på STM. 

Da det har været vaskeligt at arbejde i udvalgene, er der ikke blevet leveret i det forløbne år 

Kommunikation: Nyhedsbrevet er en succes. Alle leverer til det, og medlemmerne har taget godt 

imod det. Et evt. nyhedsbrev fra kreds/forvaltning/skoler, vil blive taget op på et styrelsesmøde 

snarest muligt. Her vil det også blive drøftet/besluttet, om der skal indkøbes Introwords til 

opsætning af nyhedsbrevet. Det blev foreslået at genindføre de gamle fluer i ny udformning. 

 

Evaluering af de øvrige fordelte arbejdsopgaver 

Pia og Susanne har fået tildelt corona-området. Lene fagpolfo og Gitte overenskomst. Evt. 

deltagelse i MED-kursus blev drøftet.  

Evaluering af kommunikationspolitik: Kommunikationspolitik er under revision og skal op på et 

temamøde. Der er fokus på Nyhedsbrev, facebook og annoncer til kommunevalg.  

Evaluering af arbejdsmiljøpolitik: Pia gennemgik arbejdsmiljøpolitikken. APV’en er blevet 

opdateret, og flere og flere arbejdspladser bruger den. Af de planlagte møder, er flere aflyst 

grundet corona.  

 

9. Præsentation af arbejdsgruppernes arbejde 

Nyhedsbrev kreds/forvaltning/skoler: Det skal defineres, hvad formålet er med det, og hvor meget 

arbejde, der skal lægges i det. Formålet kan være en gensidig vidensdeling af visioner, indsatser og 

projekter. Det skal overvejes, om det skal være for alle tre kommuner eller et for hver kommune.   



Indholdet kunne være budget og kommentarer til budgetterne, erfaringer/evaluering af 

arbejdsmiljø, præsentation af nye pædagogiske tiltag, nye projekter, og om de giver mening. 

Fokusområder Kommunalvalg 21: Inklusion, erhvervsuddannelserne, konkurrence i folkeskolerne 

mellem skoler i udskolingen, opretholdelse af det varierede skoletilbud, fx naturskolen, 

Vindebyøre, Kajakbyen. Klassekvotienter. 

 

 

10. Fordeling af arbejdsopgaver og ansvarsposter 

Overenskomst og forhandling: Formanden. Lokalaftaler: Lene. Løn: Gitte. 

Det skolepolitiske område: Lene. 

Særlige medlemsgrupper: Lene. 

Lærerudddannelsen: Allan + Lone. 

MED: Pia og Susanne. 

Arbejdsmiljø: Pia. 

Kommunikation: Lone/Johanna. Facebook: Fie.  

FH: Susanne/Thomas/Lene – KU: Allan. 

Implementering af A20: Kredsen skal ud på skolerne og arrangere medlemsmøder.  

Involvering af lærerne: Kredsen inviterer sig selv ud. 

Udarbejdelse af budgetter: Thomas/Gitte. Susanne/Pia deltager på sidelinjen. 

Kommunevalg – dialogmøder: Susanne/Gitte. Det blev besluttet, at kommunevalget skulle være et 

fast punkt på dagsordenen indtil kommunevalget. 

 

11. Medlemsaktiviteter 2021/22 

Åbent medlemskursus. 

Øtur er aflyst i år, så turen til Strynø gennemføres næste år. 

Kredsen tager initiativ til møder på skolerne, så kredsstyrelsen kan møde medlemmerne. 

Specifikke, målrettede medlemsarrangementer på skoler, der har brug for det. 

Medlemsmøde for nye medlemmer. 

Møde med børnehaveklasseledere. 

Møder med mindre medlemsgrupper. 

 

12. TR/AMR-arbejdet 

TR-uddannelsen 

AMR-uddannelsen 

Kursusforum Fyn 

31. marts Københavnertur for TR 

22.-23. november TR/AMR-kursus 

TR/skoleledere/forvaltning-møder 

TR-møder 

TR/AMR-møder 

AMR-møde i foråret 

Sommerfrokost juni måned: Opsamling for AMR/TR afsluttende med sommerfrokost. 

Budgetmøde Svendborg Lise + Svendborg TR.  

 

13. Kalender og mødeplaner 



Udover ovennævnte er der følgende: 

Styrelsesmøder 

Internat 

Generalforsamling 

 

Frikøbsfordeling som i år. 


